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Entrevista Raquel Castro

O ciclo de literatura infantil 
e xuvenil que se celebra no 
campus de Ourense céntrase 
este ano nas potencialidades 
do teatro no ensino. A pro-
fesora e dramaturga Raquel 
Castro falará hoxe (18.00 ho-
ras) do seu uso nas aulas.
—En que centrará o relatorio 
desta tarde?
—Eu dou talleres de teatro 
nos institutos nos que tra-
ballo, ademais de dar clases 
de lingua galega. E para min 
nas aulas é unha ferramen-
ta, como quen usa un libro de 
texto ou a pizarra dixital para 
adquirir coñecementos. Trá-
tase de dramatizar os conti-
dos para que eles, os alum-
nos, sexan activos. En lugar 
de soltar o contido teórico o 
que fas é que o adquiran eles 
mesmos coa participación. 
Por exemplo, se lles mandas 
facer una diálogo e que ac-
túen perciben mellor os co-
ñecementos. Iso en calque-
ra cousa.
—Coa súa experiencia, ¿que 
acollida ten nos alumnos?
—É moi distinto. Teñen que 
facer estudos sobre o que 
van falar e métense moi-
to máis no tema, gústalles. 
Son xornalistas de corazón. 
Aprenden e, desta maneira,  
divírtense. 

—Dende que idade sería bo en-
sinar co uso do teatro?
—Dende infantil, onde xa fan 
xogos. Ás veces fálaslles de 
conceptos moi abstractos 
que se eles o viven e inter-
pretan enténdennos mellor. 
Serve para calquera mate-
ria. E involucra moito a to-
do o centro.
—É necesario que os mestres 
se formen neste senso?
—Creo que sería necesario 
que houbese unha materia 
de pedagoxía teatral. Estaría 
estupendo que nas nosas ca-
rreiras houbera esta opción, 
aínda que non a collese todo 
o mundo. Ao fin ao cabo os 
mestres somos un pouco ac-
tores. Temos que facer unha 
representación todo os días 
diante dos rapaces. Eu pedi-
ría aos futuros mestres que 
se animaran co teatro, é unha 
forma distinta de dar clase 
e ó final do curso verán que 

os nenos aprenderon moito. 
—Tamén sería bo para os mes-
tres, entón.
—Efectivamente. Cada clase 
é diferente e os alumnos res-
postan dunha maneira distin-
ta. Iso fai que teñas, que es-
teas, nun continuo aprendi-
zaxe con eles.
—Cree que é necesario apostar 
por este tipo de clases?
—Hoxe moitos dos profeso-
res que o fan quitan horas ao 
ocio. Os profesores que se 
dedican ao teatro son altruís-
tas do tempo. Estase vendo 
en moitos colexios: profeso-
res que preparan obras de 
teatro e que moitas veces 
teñen que quitar horas ao día.
—Ao marxe do seu uso no en-
sino, cal é a saúde do teatro 
como materia?
—É o último tema de todos 
os libros, apenas se toca. É un 
xénero marxinal, moito máis 
que a poesía. 

«Sería necesario que no ensino 
houbese pedagoxía teatral»
A profesora e 
escritora galega 
falará esta tarde no 
campus de Ourense 
da importancia do 
teatro nas aulas

Raquel Castro aposta polo uso do teatro nas aulas. 
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Exposición

Supermercado Aquié (Doc-
tor Fleming) • Horario comer-
cial • El supermercado Aquié 
acoge las obras ganadoras y 
una selección de los trabajos 
finalistas de la primera edi-
ción del Concurso Ignacio de 
las Cuevas de creatividad ar-
tística, que versó sobre la re-
latividad del tiempo. Los tra-
bajos, que podrán verse du-
rante los meses de octubre 
y noviembre en las tiendas, 
conforman, según el grupo 
empresarial ourensano, «un 
sorprendente reflejo de la vo-
racidad del paso del tiempo y 
de los extraordinarios efectos 
que produce el devenir de los 
años». El director general de 
Cuevas, Artur Yuste, definió 
esta «inmersión creativa» en 
la relatividad del tiempo co-
mo un acercamiento al espí-
ritu de  Galicia: «Los artistas 
nos ponen el espejo, como 

territorio y como personas».
En la exposición tendrán un 

lugar destacado la obra ga-
nadora «O instante», del co-
ruñés Fernando Fernández 

Páez; y la obra «Saba», de la 
ourensana Inma Vilanova Ro-
mero, premiada con la Men-
ción Especial Abanca Novos 
Talentos.

El arte se cuela en el súper de Cuevas

Las obras están situadas entre los lineales del súper.

Voces de Ourense

«Voces de Ourense» se 
acercará este martes has-
ta Allariz para conocer la 
programación del «Poema-
gosto». Contaremos tam-
bién con la asociación de 
vecinos Agarimo y con la 
presencia de nuestro «Ve-
cino de guardia» que sigue 
implacable denunciando lo 
que a diario ve por las calles 
de Ourense.  «Voces de Ou-
rense» se sintoniza en: Ou-
rense 101.4, O Barco 97.9, 
Verín 95.8, y Xinzo 96.9.

Día 12 • 20.00 horas • Ca-
fé & Pop Torgal • 13 y 16 
euros • Will Johnson con-
fesó en una reciente entre-
vista que el Torgal es uno 
de sus locales fetiche en el 
mundo. Y ahí actuará el jue-
ves dentro del programa del 
American Autumn.

Will Jhonson 
regresa el 
jueves al Torgal

Música

Hasta el 20 de octu-
bre • De 12.00 a 14.00 y 
de 17.30 a 20.30 (lunes a 
viernes) • En la galería Ma-
risa Marimón se ha prorro-
gado la exposición de An-
tón Lamazares. Estará has-
ta el día 20 en el espacio 
cultural de Benito Vicetto.

Más días para 
poder ver la obra 
de Lamazares 

Arte

Hemeroteca Hoy hace 35 años

Profundo males-
tar por el silen-
cio del Minis-
terio de Cultu-

ra en relación a 
las prometidas ayudas pa-
ra la restauración y rehabili-
tación de hórreos en Galicia, 
emplazándose a la ministra 
para que dé una respuesta 
a las demandas y proceda a 
cumplir lo prometido. El pre-
sidente de la Asociación de 
Amigos dos Pazos, Juan Ma-
nuel López Chaves,  ha re-
mitido una carta a la minis-
tra de Cultura, Soledal Bece-
rril, para pedir su ayuda para 
la supervivencia de los hó-
rreos. En la misiva, recuer-
da a la integrante del Gobier-
no central que en 1980 su 
antecesor, Íñigo Cavero, ha-
bía concedido una subven-
ción de 25 millones de pe-
setas (150.000 euros) pa-
ra la restauración de de los 
hórreos gallegos —a razón 
de 90.000 pesetas por ca-

da uno—. «Tan importante 
medida fue difundida por 
esta Asociación y, en con-
secuencia, se presentaron 
varios miles de peticiones y 
ayudas que, hasta la fecha, 
no tenemos conocimiento 
hayan sido resueltas por la 
dirección general de Bellas 
Artes». Con motivo de una 
reciente visita, para solici-
tar la adhesión de la ministra 
para que el Camino de San-
tiago fuese declarado «bien 
cultural de Europa» se recor-
dó el tema. Hasta la fecha «y 
si exceptuamos casos pun-
tuales en las provincias de A 
Coruña y Ourense, la prácti-
ca totalidad de los propieta-
rios de hórreos solicitantes 
de ayudas, no solo no han re-
cibido la misma, sino ningu-
na clase de contestación». 
Chaves recuerda la impor-
tancia de los hórreos como 
la «muestra más numerosa 
y entrañable de la arquitec-
tura popular de Galicia.

Conjunto etnográfico de hórreos en A Merca. M. MIGUÉLEZ

Malestar por no recibir las 
ayudas para los hórreos 

1982

E segue sen chover

A 
ntonte pola mañá, no Centro de Saúde 
da Cuña, atopeime no ascensor cun 
señor doutor que ía camiño da súa 

consulta. O saúdo de costume nestes casos: 
«Bos días». «Bos días», respondeume. «E 
non nos ven a chuvia, que tanta falta nos 
fai», díxenlle eu. «Pois ten razón. Pero os 
métodos modernos xa non nos serven; 
imos ter que acudir a os de sempre», 
volveume a contestar. Mágoa que daquela 
saímos do ascensor e el púxose a falar 
cun paciente. E alá vai a nosa conversa.
   «Os métodos de sempre» non eran outros 
que as «rogativas» que lle faciamos aos san-
tos, buscando a súa intercesión para que cho-
vese. E, aínda que non chovera, quedabamos 
tranquilos esperando que un día ou outro se 
produciría o milagre, que sempre acontecía. 
Cando vemos agora nas canles da televisión 
as explicacións que nos dan de chuvia ou non 
chuvia, dicimos: «¿De qué serven os rezos 
na procura da auga?» 
   Poden dicir que «os sacerdotes xa non cren 
neso». E os sacerdotes igual pensan que os 
seus feligreses non cren nesas cousas. Uns 

polos outros, as rogativas sen facer.
   Contan que alá por Andalucía a xente pediu-
lle ao señor cura que fixera unhas rogativas 
para pedir a chuvia, pois as colleitas corrían 
risco de agostarse. Subiron á ermida da Nosa 
Señora na montaña, dende a que había unha 
vista panorámica preciosa do pobo e de to-
do o val, tiveron unha misa e rezáronlle moi 
devotos a Virxe pola chuvia. Saíron da cele-
bración e das rogativas, pero o sol quenta-
ba máis que antes de ter entrado.  Repuxé-
ronse contra o señor cura, botáronlle en ca-
ra que o do rezo era un conto... O señor cu-
ra, tristeiro, díxolles que era pola falta de fe 
en todos eles. «¿Cómo nos di iso?», dixéron-
lle. E, con moita calma, mirando para gran-
des e para pequenos, preguntoulles: «¿Có-
mo non trouxestes os paraugas para resgar-
darvos da chuvia ao baixar?»
  A igrexa cre na oración de petición e polo 
tanto nas rogativas; a liturxia celebra o con-
tido da nosa fe e ten rituais para pedir pola 
chuvia. ¡Señores curas, señores feligreses, 
dispoñámonos, como me dicía o señor dou-
tor, a volver aos métodos de sempre!

No atrio
JOSÉ PÉREZ DOMÍNGUEZ


